
Zápis 
z 3. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 20.05.2021 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec 
Králové, zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně 
prostřednictvím videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 
Omluveni:  Jiří Kos, Josef Hlávko, Filip Bureš 
 
 
Nepřítomni:   Josef Dlabola, Ing. Richard Nádvorník – on-line 

 
 
Přizváni a hosté:  Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 

Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru reg. rozvoje, grantů a dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení reg. rozvoje 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitele CIRI 
Mgr. Martina Ceplová, ředitelka regionální kanceláře CzechInvest 
Mgr. Tomáš Tázlar, regionální projektový manažer CzechInvest 
Jan Školník, Agentura pro rozvoj Broumovska 
Mgr. Petr Osoba, ředitel Strategické rady regionu Broumovsko 
Ing. Jan Bošina, Spolek za ochranu pastevectví 
Vladimír Menčík, Spolek za ochranu pastevectví 

 
Program: 
 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 

schválení distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Informace o hospodářsky a sociálně ohroženém území Broumovsko. 
3) Péče o krajinu z pohledu udržení zaměstnanosti.  
4) Různé. 
5) Závěr. 
 

K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 
schválení distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda přivítal pana hejtmana Mgr. Martina Červíčka a pana radního Adama Valentu. 

Dále přivítal a představil přizvané hosty a členy Výboru.  



Omluvil nepřítomnost členů Výboru pana Jiřího Kose, Josefa Hlávka, Filipa Bureše. Distanční 

formou se zasedání ze zdravotních důvodu účastní pan Josef Dlabola, Ing. Richard Nádvorník. 

Za pozdní příchod se předem omlouvají Bc. Zdeněk Lhota, Mgr. Michal Vejprava. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (8 přítomných a 2 on-line), byl Výbor 

pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program jednání Výboru, vyzval členy Výboru, zda nemají 

návrh na doplnění programu. Bez připomínek. 

Pan předseda následně seznámil přítomné s dokumentem Doporučení pro možnosti distanční 

účasti na jednání výborů a komisí, který byl všem členům Výboru zaslán spolu s pozvánkou a 

programem. Toto doporučení vychází ze stanoviska Ministerstva vnitra ČR. Pan předseda 

navrhl schválit důvody pro možnost distančního připojení k jednání Výboru pro hospodářský 

rozvoj a pracovní příležitosti, a to v následující podobě: 

• po dobu trvání pandemie (z důvodu nařízení izolace, karantény, mimořádných a 
ochranných opatření vyhlášených státem atp.), 

• ze zdravotních důvodů (z důvodu nemoci, dlouhodobé nemoci, indispozice atp.). 

 
Zároveň pan předseda zmínil výhody v osobní účasti na jednáních z důvodu snazší a přímější 

komunikace. 

Pan předseda požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se 

přihlásil pan Milan Brandejs. 

 
USNESENÍ VHRPP/3/8/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 3. jednání Výboru pro regionální rozvoj, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Ing. Richard Nádvorník, Josef Dlabola, 
4. ověřovatele zápisu – Milan Brandejs. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 8 přítomných členů výboru, 2 členové výboru přítomni on-line. 

 

K bodu 2. 
Informace o hospodářsky a sociálně ohroženém území Broumovsko. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma a předal slovo RNDr. Zitě Kučerové, Ph.D., která navázala 

prezentací o hospodářsky a sociálně ohroženém území Broumovsko.  

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. seznámila přítomné se situací v ORP Broumov z pohledu národní 

Strategie regionálního rozvoje ČR 21+, s aktuálním stavem a vývojem sociodemografických a 

socioekonomických ukazatelů, s vývojem počtu obyvatel a následnou prognózou 

demografického vývoje atd. 

V rámci prezentace vystoupila Mgr. Ivana Kudrnáčová, která informovala o čerpání finančních 

prostředků z dotačního fondu KHK obcemi a všemi subjekty z ORP Broumov. Při porovnání 

čerpání dotací obcemi v období 2012-2016 a 2017-2020 je patrný rostoucí trend.  



Ze statistiky z období 2016-2020 pro čerpání dotací dotačního fondu KHK všemi subjekty 

z ORP Broumovsko je patrné, že si každým rokem žádá o dotaci více subjektů a s tím 

proporcionálně roste i vyšší finanční podpora. V roce 2020 bylo podáno 67 žádostí o dotaci 

za necelých 19 mil. Kč. V období 2016-2020 bylo z dotačního fondu KHK subjektům se sídlem 

v ORP Broumovsko poskytnuto celkem 65 mil. Kč. Což dává oblasti Broumovska možnost 

nastartovat svou prosperitu. 

Na závěr se RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. zmínila aktivitu a spolupráci Broumovska a Agentury 

CIRI. Spolupracují se Strategickou radou regionu Broumovsko. Zástupci agentury CIRI se 

mnoho let pohybovali po území Broumovska, kdy zpracovávali různé strategie, území je jim 

tedy dobře známé.  

Prezentace jsou přílohou zápisu. 

Pan předseda poděkoval za prezentaci a předal slovo Mgr. Tomáši Tázlarovi z CzechInvest, 

který představil Broumovsko v návaznosti na podnikatelské prostředí. 

Mgr. Tomáš Tázlar navázal na prezentaci RNDr. Zity Kučerové, Ph.D. a seznámil přítomné se 

zjištěnou situací v ORP Broumovsko. Představil kříž zaměstnanosti, kdy POÚ Broumov 

potažmo POÚ Teplice nad Metují vychází jako oblasti s nadprůměrnou nezaměstnaností 

v porovnání s krajským průměrem. Díky dvěma největším zaměstnavatelům je celá oblast 

ORP relativně soběstačná na trhu práce. Horší stav těchto oblastí se projevil v typologii 

regionů, kde se projevuje periferní oblast ČR a ORP Broumov vychází jako hospodářsky slabý 

region a ORP Teplice nad Metují jako sociálně problémový region. Byla představena skladba 

oborů, kdy dva dominantní obory – automotive a textilní průmysl jsou zastoupeny vždy jedním 

subjektem. Třetím největším zaměstnavatelem je zemědělství, které je naopak ale silně 

atomizované a reprezentují ho primárně podnikatelé, nikoliv firmy. Dle mapy hodnotící příjem 

domácností je patrná nízká cenová hladina v území Broumovska. Závěrem byly představeny 

brownfieldy vedené v ORP Broumov a shrnutí situace včetně možných příležitostí, které lze 

chápat jako možnou pomoc od KHK. 

Prezentace je přílohou zápisu. 

Poznámka: v 16.45 pan hejtman Mgr. Martin Červíček odešel z jednání.  

 

Diskuse: 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci a vyzval přítomné k případným dotazům. 

Ing. Ivo Muthsam – jak by mohla být ovlivněna kapacita území Broumovska 

(potažmo totožných území), v případě možného zvýšení zaměstnání v rámci přímé investice 

do brownfieldu/zřízení nové firmy. 

Mgr. Tomáš Tázlar – není to otázka hustoty osídlení, problém je spíše v průměrné 

nezaměstnanosti. A pokud je viděn dlouhodobý trend, který ukazuje, že průměrná 

nezaměstnanost je o několik procent vyšší, než je průměr ČR, tak se zde nachází volná 

pracovní síla, která by mohla být zaměstnána. Otázkou zůstává, zda lidé chtějí být zaměstnáni.  

Ing. Jaroslav Bitnar – s nezaměstnaností je to komplikované, v Broumově nemohou 

vzniknout větší průmyslové zóny, a to z mnoha důvodů. Mnoho obyvatel Broumova odjíždí 

za prací mimo město – příhraniční oblast. A naopak mnoho Poláků dojíždí za prací 

do Broumova. 714 obyvatel Broumova vedeno jako nezaměstnaní, pracují ale ,,na černo“. 

Město Broumov využívá i veřejně prospěšné práce, kdy zaměstnává cca 40 osob. Mají 8-9% 

nezaměstnanost a to samé procento nevyhledává legálního zaměstnavatele. Byli by rádi 

za systematizovaného zaměstnavatele. Problematikou rovněž je predikce úbytku 

obyvatelstva, stárnutí populace a dojíždění za prací.  



Pan předseda předal slovo panu starostovi Ing. Jaroslavu Bitnarovi. Ten seznámil přítomné 

s ORP Broumov, kdy město Broumov je regionálním centrem této oblasti. Z ekonomického 

hlediska převažuje negativní pohled. Malé obce si mohou zažádat do několika dotačních titulů, 

Broumov není oprávněným žadatelem. Ve srovnání s velkými městy KHK, které disponují 

bohatými rozpočty, Broumov má nízký příjem z rozpočtu samosprávy. Zde vyvstává problém 

ufinancovat celé ORP. Broumov financuje aktivity v rámci ORP (sociální služby, domov 

důchodců, knihovna, DDM, ordinace lékařů, městská policie atd.). Dále pan starosta zmínil 

problémovou spolupráci s okolními vesnicemi, neochotu a komplikace vzniklé se stavbou 

sportovní haly, cyklostezky, rekonstrukcí silnic atd. 

Rovněž pan starosta vznesl dotaz, který vychází ze Strategie regionálního rozvoje zpracované 

MMR, ve které je uvedeno, že existuje krajský koordinátor pro HSO. Kdo je tedy tímto 

koordinátorem? 

ORP Broumov se pravidelně umisťuje jako HSO, otázkou je, jaké řešení má KHK potažmo 

stát, aby tomu tak do budoucna již nebylo. Problematikou je také medializace, kdy informace 

o tom, že Broumovsko je HSO nepřidá na atraktivitě oblasti. Postrádají informace o tom, kolik 

občanů a kam za prací dojíždí a odjíždí, kolik z dojíždějících je Poláků. Dále byly zmíněny 

determinanty typu CHKO, ochrana vlků, památková péče, blízkost polského příhraničí, které 

komplikují situaci a staví bariéry v ekonomickém, sociálním, hospodářském, turistickém, 

environmentálním i pracovním posunu. 

Prezentace je přílohou zápisu. 

Pan předseda poděkoval za reálný pohled na situaci, je nutné o problémech hovořit a cílit 

na přímé jednání. Tímto námětem ovšem tato tématika nekončí. V KHK je několik HSO a je 

nutné brát v potaz všechny oblasti. Další jednání Výboru by se mohla konat právě v těchto 

HSO a rovněž data od Agentury CIRI budou zpracována za všechny HSO. Pan předseda dále 

doplnil diskutované téma v rámci vzdělávání, kdy přítomné seznámil s počty žáků 

na Gymnáziu v Broumově a na Střední škole hotelnictví, řemesel a gastronomie, Trutnov, 

pracoviště Teplice nad Metují.  

Možný úkol pro KHK, aby jasně řekl, co udělat pro to, aby vzdělávání na Broumovsku bylo 

stabilizováno, udrženo. Je proti myšlence rušení oborů z důvodu snižování nákladů, naopak 

by to prohloubilo disparitu mezi jednotlivými oblastmi.  

Příspěvek je přílohou zápisu. 

Diskuse: 

Ing. Jaroslav Bitnar – ocenil by pomoc v rámci mediální kampaně, kdy každá negativní 

zpráva způsobuje problém, např. vyjádření KHK, že se zvažuje uzavření víceletého gymnázia, 

způsobilo panickou reakci rodičů dětí, které na gymnázium zvažovaly nastoupit. Projevilo se 

to propadem v počtu podaných přihlášek. Pan starosta by uvítal střídmost v rámci poskytování 

informací tohoto typu. 

Mgr. Michal Vejprava – vznesl dotaz, jaké nástroje má KHK na podporu, co kraj opravdu 

nabízí Broumovsku, a co by pan starosta přivítal za pomoc od KHK. 

Ing. Jaroslav Bitnar – uvítal by možnost zaměstnávání občanů se SŠ a VŠ vzděláním 

v krajských institucích, kteří by mohli vykonávat zaměstnání v Broumově, ale pracovali by 

pro instituce/firmy z Hradce Králové, Prahy atd. na pracovních pozicích, ze kterých lze 

vykonávat zaměstnání na dálku. I KHK/instituce/firma by mohl např. zřídit pobočku, kancelář, 

detašované pracoviště s 1-3 stabilními pracovními místy. To by zajistilo systémové řešení 

problému a stabilizaci zaměstnanosti. Nebo zřízení školního zařízení, které by zpestřilo 

nabídku vzdělávání, rozšířilo učební obory atd. 



PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zřizování dalších školských institucí je otázkou pro vedení KHK, 

stejně tak rozšiřování o další studijní obory. Nicméně některé dotazy by mohla zodpovědět 

plánovaná případová studie, která bude zpracována agenturou CIRI. Ale některé výstupy 

představí v rámci své prezentace i pan Jan Školník, který zde zastupuje Agenturu pro rozvoj 

Broumovska a Mgr. Petr Osoba, ředitel Strategické rady regionu Broumovsko. 

Jan Školník v rámci své prezentace představil Strategickou radu regionu Broumovsko. 

Poukázal na problémy, které je trápí. Chybí jim analýza fluktuace obyvatelstva za prací. Místní 

zaměstnavatelé poptávají zaměstnance, kterých mají nedostatek. Dle SRRB vnímají jako 

potřebný krok budování kapacity na přípravu projektů a realizaci strategie. KHK by mohl 

iniciativu podpořit tzv. chytrou decentralizací. Ve střednědobém horizontu podpořit umístění 

vhodné krajské a národní instituce. 

Prezentace je přílohou zápisu. 

Poznámka: v 17.20 opustil on-line prostor Ing. Richard Nádvorník, v 17.39 Mgr. Ivana 

Kudrnáčová odešla z jednání. Aktuální počet přítomných členů 10, 1 člen výboru přítomen on-

line. 

 

Diskuse: 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci, která poukazuje na problematické 

oblasti, které mají všeobecně všechna HSO. Otázkou zůstává strategická příprava pro čerpání 

různých národních či nadnárodních podpor. Jakmile bude dokončena série jednotlivých 

výborů, které se budou zaobírat HSO, poté předáme Radě KHK určité stanovisko. A to i 

v návaznosti na získaná data, která budou výstupem z případových studií.   

Mgr. Martin Hanousek – vždy jsme se dívali na Broumov jako na periferní část ČR, bylo by 

ale lepší dívat se na oblast jako na součást Evropy. Bylo by vhodné mít data i z polské části, 

co se týká nezaměstnanosti. Rovněž vznesl dotaz, jak funguje česko-polská spolupráce, jaký 

potenciál vidí v rozvoji česko-polské spolupráce, jedna z možností spolupráce společná 

železnice v návaznosti na její provoz v minulosti. 

Jan Školník – Polsko vnímají i jako příležitost, nejen jako problémovou oblast. Našli partnera 

– město Valbřich, sídlí zde vedení Valbřišské aglomerace. Co se týká rozlohy oblasti, tak ta je 

srovnatelná s oblastí Broumovska, ale je mnohem více zalidněná. Chystají jednání v oblasti 

kultury, a to ve spolupráci se zástupci KHK (odbor kultury a památkové péče). KHK může 

Broumov významně podpořit, rozjednali 3 témata – kultura, geopark (statut globální geopark 

Unesco), destigmatizace regionů. Naráží na kapacitu, kdy ve Valbřichu je aktivní odbor 

územního plánování a strategického rozvoje, v Broumově pouze 2 zaměstnanci.  

Ing. Jaroslav Bitnar – doplnil problematiku spojenou s vytyčováním hranic mezi ČR, 

Polskem, Německem a poválečným vývojem a následnou péči o krajinu. Polsko teprve nyní 

investuje do nemovitostí. Také je v této polské části výrazně vyšší nezaměstnanost a 

obyvatelé jsou ochotni za prací cestovat do ČR.  

Jan Školník – Valbřišská aglomerace připravuje mnoho investičních projektů. 

Mgr. Martin Hanousek – vyslovil celostátní problematiku, kdy Broumovsko je skvělým 

zdrojem pitné vody, nastavení ČR je takové, že neplatí za těžbu přírodních zdrojů, peníze se 

nevrací zpět do regionu, zemědělcům, obyvatelstvu atd., kde je jejich zdroj.  

Ing. Jaroslav Bitnar – kvitoval by případný finanční přínos za čerpání pitné vody.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za příspěvek do diskuze a zmínil obrovské finanční 

náklady za přívod pitné vody do krajiny.   

Adam Valenta – poděkoval všem za přínosné prezentace, díky kterým získal spoustu 

konkrétních lokálních námětů k řešení problematiky HSO, kvitoval další jednání s tematikou 

Broumovska ale i ostatních HSO. 



Milan Brandejs – poděkoval panu předsedovi za vyslyšení připomínek z minulého jednání, a 

že do grafů a analýz bylo promítnuto zemědělství a lesnictví. Kvitoval by, aby se tyto oblasti 

rovněž promítly ve studiích v konkrétních číslech. Závěrem doplnil pana Jana Školníka, oblast 

geoparku zasahuje do mnohem širšího okolí, tj. Broumovsko, Policko až do Žacléře a části 

východních Krkonoš, včetně spolupráce s městem Stárkov. Pozitivně hodnotí činnost SRRB. 

Ing. Jaroslav Bitnar – závěrem diskuze byl zmíněn plán města Broumov, které bylo 

přihlášeno jako jeden z kandidátů na titul Evropské hlavní město kultury v roce 2028. Jde 

rovněž o snahu, jak zvrátit negativní marketing města, který vzniká díky průzkumům z různých 

bulvárních tiskovin. Byl by rád v tomto směru za spolupráci a pomoc od KHK.  

Jan Školník – rovněž by kvitoval pomoc od KHK, proti Broumovu stojí silní kandidáti jako jsou 

např. města Brno, České Budějovice, Liberec. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zmiňovaná hranice Polsko – ČR by měla být vnímána jako 

příležitost. Investice do polského příhraničí proudí teprve 50 let. Dalším systemizovaným 

krokem, až budou projednána všechna HSO KHK, bude podání žádosti na Radu KHK, aby 

zaujala konkrétní stanovisko vůči systematické podpoře těchto regionů a zároveň nejen 

finančně, ale i personálně podpořila tyto oblasti. Aby zde fungovala kontaktní osoba s přímou 

vazbou na agenturu CIRI a na zástupce HSO se sídly v konkrétních postižených územích.  

Poznámka: v 18.00 Mgr. Martina Ceplová a Mgr. Tomáš Tázlar odešli z jednání. 

USNESENÍ VHRPP/3/9/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. projednal 
informace o hospodářsky a sociálně ohroženém území Broumovsko, 
 
II. žádá  
Radu Královéhradeckého kraje o vyjádření souhlasu pro agenturu CIRI se zpracováním 
Případové studie Broumovsko – Podpora regionálně specifických aktivit, 
 
III. bere na vědomí  
informace poskytnuté v rámci tématu situace Broumovska z pohledu města Broumov, 
 
IV. bere na vědomí 
informace poskytnuté zástupcem Agentury pro rozvoj Broumovska a zástupcem Strategické 
rady regionu Broumovsko,  
 
V. žádá 
jednotlivé aktéry o spolupráci v dalším postupu v záležitostech Broumovska. 
 
Hlasování: 
Pro: 11 Proti:   Zdržel se:   
 
Poznámka: 10 přítomných členů výboru, 1 členové výboru přítomni on-line. 

 

K bodu 3. 
Péče o krajinu z pohledu udržení zaměstnanosti 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma, představil zástupce za Spolek na záchranu pastevectví 

a předal slovo Ing. Janu Bošinovi, který představil svou činnost i činnost kolegy pana Vladimíra 

Menčíka a přítomným představil činnost Spolku, která se týká nejen sdružování ekologických 

zemědělců Broumovska, ale také cestovního ruchu, ubytování a možných exkurzí.  



Ing. Jan Bošina představil péči o krajinu Broumovska. Byly diskutovány problémy, které trápí 

zemědělce, jako je snižující se podpora v rámci dotací z evropských grantů a rostoucí 

požadavky, které se projevují zvýšenou byrokracií a zvýšením cen vstupů. Dalším problémem 

je zaměstnanost v zemědělství – není lukrativní, probíhá generační obměna, těžká práce 

za málo peněz s obětováním volného času. Dále také problémy s vlky, krkavci, rysy. Kvitoval 

by regulaci populace jedinců, aby mohlo dojít ke sžití. Rádi by zlepšili obraz zemědělství, 

propagovali Spolek za ochranu pastevectví a pastevectví obecně a s tím související produkty 

z pastvin.  

Prezentace je přílohou zápisu. 

Poznámka: v 18.11 Mgr. et Mgr. Vendula Hájková a RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. odešly 

z jednání. V 18.13 Mgr. Michal Vejprava odešel z jednání. Aktuální počet přítomných členů 9, 

1 člen výboru přítomen on-line. 

 
Diskuze 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci, která doplnila diskutované téma o námět 

udržení zaměstnanosti na Broumovsku, respektive pokus o zvýšení zaměstnanosti. Spolek 

za ochranu pastevectví podal žádost o individuální dotaci, kterou se bude zabývat Rada KHK. 

Cílem dotace je podpora činnosti Spolku, kterou popsal v rámci prezentace Ing. Jan Bošina.  

Mgr. Martin Hanousek – vznesl dotaz, kolik farmářů Spolek sdružuje a zda by bylo možné 

okomentovat, jaké produkty vyrábí.  

Ing. Jan Bošina – 5 zakládajících členů, Bošinovi masná výroba, (skot, prasata), získali 

za konfitované maso značku Regionální potravina KHK. 

Vladimír Menčík – výrobky z ovčího mléka, částečně z kravského i kozího mléka, získali také 

ocenění Regionální potravina KHK a Farmář roku. Dále okomentoval podporu CHKO a vlků, 

činnost hnutí Duha a ochranu přírody ,,od stolu“. Jedním z důvodu založení Spolku je i 

informovat širokou veřejnost o problematice spojené se zemědělstvím versus ochrana přírody. 

Mgr. Martin Hanousek – KHK zřídil v tomto volebním období Skupinu pro vlka, zástupci 

ze Spolku za ochranu pastevectví jsou členy, jakým způsobem je tedy tato Skupina aktivní, 

jak hodnotíte práci této Skupiny. 

Vladimír Menčík – osobně v komisi není, dle informací by Skupina měla sloužit pro jiné účely 

než pro zemědělce, ve skupině jsou akademici. Komise funguje, ale neví, jaké jsou výstupy.  

Mgr. Martin Hanousek – členem Skupiny pro vlka je zástupce Hnutí Duha, Miroslav Kutal. 

Ing. Jan Bošina – chtějí chránit vlky, nefunguje regulace jedinců, kteří se živí hosp. zvířaty. 

Ing. Jaroslav Bitnar – podporuje regionální produkty a zaměstnavatele.  Potvrzuje 

problematiku spojenou s vlky. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci a za účast zástupců Spolku, tato 

problematika je mnohem širší, jde o otázku udržení zaměstnanosti, života v krajině, kulturního 

centra. Jde i o otázku systémové podpory krajské instituce atp., ale i podporu cestovního 

ruchu. Je nutná podpora dotační, propagační, zemědělství spolu s osvětou. 

Milan Brandejs – reakce na prezentaci Mgr. Tomáše Tázlara, kde uváděl, že na Broumovsku 

je nízký počet živnostníků i přes to, že se jedná o turistický region. Problematiku spatřuje 

v sezónnosti a v trvale udržitelném rozvoji. Je potřeba podporovat zemědělství. 

Jan Školník – způsob komunikace od ochránců přírody je nátlakový. Chybí vyvážený přístup. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – bezbřehé téma, chybí legislativní forma na nadnárodní úrovni. 

Prezentace vyzněly ve smyslu boj za udržení zaměstnanosti a péče o krajinu v rámci 

Broumovska. Navrhuje vrátit se k tomuto tématu v příštím jednání, kdy bude projednána i 

otázka zaměstnanosti a hospodářství ve smyslu udržení života v krajině, zaměstnanosti, 

turistické atraktivity. Tak aby neprobíhala duplicita v rámci dalších Výborů KHK.  

 



Poznámka: v 18.30 Ing. Ivo Muthsam odešel z jednání. V 18.40 Bc. Zdeněk Lhota odešel 

z jednání. V 19.00 Josef Dlabola opustil on-line prostředí. Aktuální počet přítomných členů 7. 

Výbor není usnášeníschopný. 

Protože Výbor nebyl usnášeníschopný, pan předseda navrhl členům, aby formou hlasování 

proběhlo alespoň vyjádření stanoviska a tím byla podpořena důležitost tématiky udržitelného 

rozvoje na Broumovsku.  

Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti: 

I. bere na vědomí 
informace poskytnuté Spolkem za ochranu pastevectví, 
 
II. má zájem 
podpořit Spolek za ochranu pastevectví, a to včetně dotační podpory, a zemědělství 
na Broumovsku v duchu trvalého udržitelného rozvoje. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 Proti:  0 Zdržel se:  0 

 
Poznámka: 7 přítomných členů výboru. Výbor není usnášeníschopný. 
 
K bodu 4. 
Různé 
Diskuze 

Ing. Jan Bošina – poděkoval za možnost účasti, závěrem shrnul stav zemědělství, kdy živ. 

výroba je náročná na zaměstnance, zároveň ale udržuje krajinu a přináší ekologický aspekt. 

 

K bodu 5. 
Závěr 

Jan Školník požádal, zda by případová studie zpracovávaná agenturou CIRI mohla být 

zaměřena na oblast Broumovsko namísto ORP Broumovsko, jako bylo vymezeno územní 

v dokumentu Studie specifické oblasti Broumovsko. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. závěrem představil téma pro další jednání výboru, kdy budou 

projednávány další HSO a to Kopidlensko a Novobydžovsko. Také vyslovil žádost o spolupráci 

s p. radním Adamem Valentou v rámci vyspecifikování zadání Případové studie pro agenturu 

CIRI a následné předání Radě KHK.  

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na 3. zasedání Výboru pro hospodářský 

rozvoj a pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly 

vyčerpány všechny body programu, v čase 19:15 jednání ukončil. 

4. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 

17. 06. 2021 v zasedací místnosti Sál Jana Letzela (zastupitelstva) od 16:00 hod. 

 

 

 

 

 Milan Brandejs    PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
   ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice  


